
В статье анализируется белорусское законодательство, касающееся взаимодействия органов 

судебной власти по обеспечению верховенства конституционных норм. Отстаивается идея, что 

ответственность за общий уровень конституционной законности в государстве Конституцией 

возлагается на всю судебную систему. Подчеркивается, что Конституция Республики Беларусь 

предусматривает смешанную систему судебного конституционного контроля. Вносятся 

предложения по совершенствованию законодательства и правоприменительной практики. 

The article analyzes the Belarusian legislation relating to the interaction of the judiciary to ensure the 

rule of constitutional norms. It defends the idea that responsibility for the general level of constitutional 

legality is imposed by the Constitution on whole judicial system in the country. It is emphasized that the 

Constitution of the Republic of Belarus provides the mixed system of judicial constitutional review. 

There are the proposals for improving the legislation and law enforcement practice. 


